
Jednání škodní komise PřF UP: 

Jednání škodní komise proběhlo dne 20.06.2022 v 8,30 hod. 
v pracovně tajemnice PřF UP. 

• Ing. Lenka Káňová, tajemnice PřF UP - předseda komise 
• Ing. Dagmar Kopecká, vedoucí EO PřF UP - tajemník komise 
• Mgr. Dagmar Petrželová - vedoucí personálního a mzdového oddělení PřF UP 
• Ing. Věra Šebelová - majetkářka 
• Věra Háblová - zástupce odborové organizace 

Škodní komise PřF UP projedná následující škodní případy: (stručný popis případu, vyjádřeni 
zaměstnance který škodu způsobil, návrh na náhradu škod, výsledek hlasováni komise) 

············ ······ ·········· ·· ······ ························ ························ ··· ····· ·· ············· ·· ····· ........ . 

1) T AČR - vrácení dotace 

v únoru 2020 provedla Technická agentura ČR kontrolu projektu katedry ekologie 

č. JHO l 03 03 00 s názvem Nové technologie vegetačních úprav svahů dálničních a 

silničních koridorů pro zvýšení dlouhodobé efektivity zvláštní územní ochrany přírody 

předmětem kontroly bylo - hospodaření s veřejnými prostředky, plnění cílů a výstupů 

projektu, hospodárnost, účelnost a efektivnost vynaložených nákladů, kontrolované 

roky- 2015 -2019, kontrola shledala pochybení v čerpání mzdových prostředků, konkr. 

nedoložení počtu odpracovaných hodin zaměstnanců na projektu (výkazy práce) a dále 

u 3 zaměstnanců nedoložení výše úvazků na projektu, dále potom shledala pochybení 

ve vykazování výsledků projektu byla vyčíslena celková částka neuznatelných nákladů 

projektu - 2.986.620,57 Kč a konstatováno porušení rozpočtové kázně 

UP se závěrem nesouhlasila, zaslala námitku TAČR (vyjádření připravilo právní 

oddělení UP spolu s řešitelem RNDr.Kurasem) 

TAČR akceptoval vysvětlení a doložení dokladů týkajících se výsledků projek.'tu, 

naopak trval na pochybení v čerpání mzdových nákladů a zaslal žádost o navrácení části 

dotace, po konzultaci s právním oddělením byla částka dne 15.6.2020 vrácena na účet 

TAČR (reálně hrozila možnost postihu ze strany FÚ) 



Tehdejší vedoucí katedry prof.Tkadlec odmítá pochybení ze strany řešitele projektu a 

vidí odpovědnost za 

vznik nezpůsobilých nákladů na straně děkanátu (personálního odd.) 

Škodní komise nesouhlasí se stanoviskem prof.Tkadlece, že odpovědnost je zcela na straně 

personálního oddělení. Navrhuje uskutečnit další jednání za účasti pana děkana, paní 

tajemnice a vedoucího katedry ekologie (prof.Tkadlec - bývalý vedoucí, prof.Šarapatka -

stávající vedoucí). 

Hlasovalo - 4, pro - 4, proti - O 

Mgr.Petrželová nehlasovala z důvodu možného střetu zájmu 

Ke schůzce vedení a vedoucího katedry zatím nedošlo. 

Po říjnovém jednání vedení fakulty a zástupců katedry došlo k dohodě o rozdělení částky 

a úhrady ze zdrojů (FPP HV) katedry ŽP a děkanátu. 

FÚ vystavil penále za pozdní úhradu, zašle platební výměr ve výši 1.216.247,00 Kč .. 

Právní oddě lení s tímto názorem nesouhlasí (otázka způsobu výpočtu počtu dnů pro 

odeslání peněz). Po obdržení výměru bude UP žádat o prominutí. 

Platební výměr č. 13/2022 ve výši 1.216.247,00 Kč zaslal FÚ v 02/2022, uhradil rektorát. 

Škodní komise vyčká výsledku žádosti o prominutí, kterou podalo právní oddělení. 

2) poškození garážových vrat 

Studentka/zaměstnanec E.Fotlasová (kat.informatiky) způsobila při výjezdu z garáže na 

Envelopě dne 30.9.2020 svou nepozorností při řízení škodu na vratech, předpokládaná 

škoda cca 1 OOtis.Kč 

Faktura za opravu ve výši 123.369,18 Kč, uhrazeno v prosinci 2020 

Řešeno s pojišťovnou majitele vozidla, pojistné plnění pojišťovny ve výši 68.850,-Kč 

(pojišťovna odečetla opotřebení) 



Správa budov řeší s právním oddělením, protože nesouhlasíme s krácením pojistného plnění. Právní 

oddělení zasílá výzvu na doplacení částky 54.519, 18 Kč. Pojišťovna nereagovala, právní oddělení bude 

zasílat urgenci. 

Škodní komise vzala na vědomí a vyčká na výsledek jednání právního oddělení 

s pojišťovnou. 

Pojišťovna doplatila částku 3.294,00 Kč dne 9.9.2021 . Podle informace ing.Koláře fakulta 

upustila od dalšího vymáhání škody. 

Právní oddělení doporučilo záležitost uzavřít, neboť náklady na právní řízení ve vztahu 

s pojišťovnou by přesáhly vymáhanou škodu. 

Škodní komise navrhuje paní E.Poltasové předepsat k úhradě částku 5.000,00 Kč. 

Hlasovalo - 5, pro - 4, proti - 1 

Paní Foltasová zaplatila dne 22.12.2021 

Škodní komise vzala na vědomí. 

3) penále FÚ za pozdě odvedené DPH 

správa budov v Holici (příkazce p.Huslar) schválil fakturu s povinností dodanění 

s DUZP duben 2020 až 28.5.2020, FÚ vyměřil penále ve výši 529,35 Kč 

tajemnice navrhuje předepsat penále k úhradě 

Vzhledem k opakujícím se případům pozdního schválení faktur navrhuje škodní komise předepsat 

penále ve výši 529.35 Kč p.Huslarovi k úhradě. 

Hlasovalo - 5, pro - 5, proti - O 

Pan Huslar zaplatil dne 28.12.2021 

Škodní komise vzala na vědomí. 

4) manko z inventur 



po provedení inventarizace majetku PřF v období 1. - 31.10.2021 bylo zjištěno manko 

majetku u katedry fyzikální chemie a majetku, který je v užívání osob zaměstnaných na 

jiné součásti UP (Catrin) 

u katedry fyzikální chemie se jedná o míchadlo IKA Eurostar 60 a fotoaparát Nikon 

D500 + objektiv 18-55, obě skutečnosti nahlášeny Policii ČR dne 29.11.2021 jako 

podezření na odcizení věci neznámým pachatelem 

ťf6j3J'.i tJ fotoapuát NIKCN 05000+18-55 ... 

g~ [l Míchadl o m. ROROSTAR 60 

16.459, 00 2009 60a4S33 3132 77 3. 037 

37.758, 00 2014 3132 77 3.062 

2202 O'l''!EeKA Michal p~of . RNDr. fo .. 
2014 O?Y?.?'f-OÚ, EVA RNDr. Ph .O. 

54.217,00 3132 

Škodní komise navrhuje tyto 2 položky vyřadit z evidence majetku. 

Hlasovalo - 5, pro - 5, proti - O 

Katedra při nahlášení odcizení na policii nepožadovala zaslat zápis o ukončení šetření. Protože se Policie 

ČR neozvala, že by pachatele dohledala, je zřejmé, že celý případ po 1 měsíci vyšetřování odložila. 

Škodní komise vzala na vědomí. 

u majetku vedeném na středisku 3998 a užívaném zaměstnanci jiné součásti se jedná o 

následující položky: 

Inv. Označení IM Vstupní Rok Sériové číslo Jméno 
majetek cena DOř. pracovníka 
3226365 Notebook HP EliteBook Folio 1040 G2 35 572,08 2016 8CG6040J70 Bergougnoux 

3137512 Počítač OfficePro 3000N mikro 19 204,00 2006 DA323245 Spíchal 

3137513 Monitor 17" LCD SONY E76D-8ms, 6103,00 2006 208216038 Spíchal 

3187864 Notebook TP T520 i7-2670QM 15,6" 32105,00 2012 LNNNW65XMC Bergougnoux 

Inv. majetek Označení IM Vstupní Popis skutečnosti 
jméno orac. cena 
3193921 Sterilizátor 188.929,00 Přístroj byl jako neopravitelný umístěný v náhradních 

parní prostorách, které byly určeny k demolici. Správa budov ho v r. 
Soíchal 2018 zlikvidovala v rámci svozu vvřazeného majetku 
3198416 Server QNAP 23.534,00 Podle čestného prohlášení paní Janošíkové ze dne 4.11.2021 

byl server nalezen v pozůstalosti po doc. Galuszkovi a jako 
Bergougnoux nefunkční zlikvidován 
3186254 Přístroj na 3.061.519,00 Přístroj byl 10.12.2020 předán firmě ThermoFisher 

kvantit.PCR k posouzení stavu, firma přístroj označila za neopravitelný a 
Bergougnoux ořevzala iei k ekolocické likvidaci 

dne 25.11.2021 zasláno oznámení Okresnímu státnímu zastupitelství v Olomouci jako 

podezření na spáchání trestného činu 



Dne 7.12.2021 obdržela paní tajemnice informaci, že došlo k nalezení 2 položek z výše uvedeného 

seznamu a to počítače OfficePro, inv.č.3137512 a monitoru 17 LCD Sony, inv.č.3137513. 

Škodní komise vzala tyto skutečnosti na vědomí a vzhledem k situaci, kdy se jedná o zaměstnance jiné 

součásti a majetek PřF, doporučuje děkanovi fakulty postoupení celé záležitosti k dořešení na úroveň 

rektorátní škodní komise. Zároveň škodní komise žádá rektorát o stanovisko k účetní evidenci majetku 

(tj. termín vyřazení z evidence). 

Policie ČR neshledala důvod k zahájení trestního řízení a případ v dubnu 2022 odložila. 

Škodní komise nemá informaci, zda došlo na rektorátní úrovni k jednání v této věci, a proto požádá o 

vyjádření paní kvestorku. 

5) poškození s lužebního vozidla na služební cestě 

při služební cestě do Francie došlo dne 31.8.2021 k poškození vozidla 

na dálnici upadla kamionu pneumatika, do které narazilo za ním jedoucí služební 

vozidlo řízené prof.Bábkem, škoda sepsána a nahlášena pojišťovně 

služební vozidlo správy budov 

pojistnou událost za UP vyřizoval servis 

celková vyčíslená částka za opravu 55.224,61 Kč 

úhrada od pojišťovny ve výši 53.225,- Kč (spoluúčast 2.000,-Kč) 

Škodní komise žádá o podrobnější informace k případu. 

Správa budov uvažovala o možnosti řešit pojistnou událost z povinného ručení viníka, ale protože se 

jednalo o zahraniční osobu (Rumunsko), tak po poradě s pojišťovnou souhlasila s úhradou z 

našeho havarijního pojištění. 

Škodní komise souhlasí s úhradou z prostředků Správy budov a katedry. 

Hlasovalo - 5, pro - 5, proti - O 

6) zrušený let z důvodu Covidu 

v rámci projektu Internacionalizace byla paní Gronychová vyslána na služební cestu do 

Dominikánské republiky 



jednalo se o cestu v období pravidelného povinného testování na Covid-19, před 

odletem měla paní Gronychová pozitivní test 

letenka byla pro tento případ pojištěna, pojišťovna uhradila částku 23.636,00 Kč 

z celkové částky letenky 31.645,00 Kč 

vedoucí studijního oddělení souhlasí s úhradou rozdílové částky 8.009,00 Kč 

z prostředků oddělení (nelze ponechat v nákladech projektu) 

Škodní komise souhlasí s návrhem vedoucí oddělení. 

Hlasovalo - 5, pro - 5, proti - O 

7) neuskutečněná konference 

v roce 2020 uhradil prof.Kvítek zálohovou fakturou částku 14.645,12 Kč konferenční 

poplatky na konferenci „GCC 2020" pořádanou v Dubaji, vzhledem k situaci 

_ s pandemií Covidu-19 byla konference přesunuta na prosinec 2021 

prof.Kvítek odletěl 6.prosince do Dubaje ( náklady na cestovné a ubytování 8.723,00 

a 7.653,00 Kč) 

po příletu zjistil, že se konference nekoná a není žádná možnost v místě se spojit 

s pořadatelem konference 

po návratu požadoval po pořadatelích vrácení konferenčních poplatků, zahraniční 

strana nereagovala 

vzhledem k tomu, že pořadatel nabízí účast na stejné konferenci v 2022, domníváme se, 

že jde o podvod bez možnosti získat vynaložené prostředky zpět 

prof.Kvítek navrhuje uhradit náklady z prostředků katedry fyzikální chemie 

Škodní komise se rozhodla požádat právní oddělení o informaci, jak postupovat v těchto případech. 

Pozn.: 20.6. zjištěno, že stránky konference již nejsou dostupné 

8) vrácení neoprávněně čerpané části dotace projektu 

na základě výzvy Ministerstva kultury byly vráceny v únoru 2022 dvě částky dotace ve 

výši 14.313,00 Kč a 4.688,00 Kč z prostředků katedry geoinformatiky 

ministerstvo kontrolovalo zprávu projektu DG 18Po0OVV0 17, řešitel RNDr. Popelka, 

Ph.D., katedra geoinformatiky, dotace pro 2021 669.000,00 Kč za rok 2021 a 

konstatovalo porušení ve struktuře čerpání finančních prostředků, částky viz výše 

vedoucí katedry nepožaduje postih řešitele projektu 

Škodní komise souhlasí s návrhem vedoucího katedry. 

Hlasovalo - 5, pro - 5, proti - O 



9) škody na objektech PřF - Pevnost Poznání a SLO 

Pevnost Poznání - 30.1.2022 došlo k poškození střechy vlivem silného větru 

Nahlášeno pojišťovně, pojišťovna uhradila částky 45.859,00 Kč dne 25.4. a 3.000,00 

Kč dne 27.4.2022 

SLO - vodovodní havárie, 22.2 došlo k prasknutí napouštěcí hadičky do toalety, došlo 

k poškození podlahy zatečením, opravy podhledů, výměna svítidel v nižším patře, 

vymalování 

Nahlášeno pojišťovně, pojišťovna uhradila částku 107.845,00 Kč (po odečtení 

spoluúčasti 5.000,00 Kč) 

Škodní komise vzala na vědomí. 

10) Neuskutečněná pracovní cesta 

Z důvodu nemoci zrušil prof.Filip v květnu plánovanou pracovní cestu na konferenci 

ve Španělsku 

Uhrazené náklady - letenka - 8.090,00 Kč, konferenční poplatek - 6.110,00 Kč, 

ubytování (storno poplatek) - 8.059,69 Kč 

Vedoucí katedry prof.Fiurášek souhlasí s úhradou z prostředků katedry ( zdroj 19) 

Škodní komise souhlasí s návrhem vedoucího katedry. 

Hlasovalo - 5, pro - 5, proti - O 

Zapsala: Ing. Dagmar Kopecká 

Ing. L~nka Káňová 

Ing. Dagmar Kopecká 

Mgr. Dagmar Petrželová 

Ing. Věra Šebelová 

Věra Háblová 

Vyjádření děkana PřF UP : 

18. 07. 2022 .  
Dne:........... . ...... Podpis: .. ..




